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W ytyczone przez Ośrodek Badawczy A dw okatury  cele działalności w zakresie 
rew aloryzacji mowy sądowej zostały w  om aw ianym  felietonie przedstaw ione na
stępująco:

„N ajbardziej bezpośrednim  celem nowo powołanego Zespołu do Spraw  W ymowy 
Sądowej będzie osiągnięcie większej skuteczności w ystąpień  adwokackich na salach 
sądowych. N atom iast szerszym celem zespołu jest podniesienie poziomu wymowy 
w  działalności społecznej. Nowa placów ka nie ograniczy się do pracy z p raw n i
kam i; p lanuje się rów nież w prow adzenie zajęć z retoryk i i erystyki w środowiskach 
nauczycielskim  i dziennikarskim . Na razie jednak  w alka o ku ltu rę  słowa rozpo
częła się od m łodych prawników — studentów  W ydziału P raw a i A dm in istra
cji UW.”

W yrażona pod adresem  OBA pochw ała zachęci n iew ątpliw ie do dalszego in ten- 
sywnego działania.

S . M .

Z życia izb adwokackich

I z b a  g d a ń s k a

W dniu 3 m aja  br. odbyło się Z gro
m adzenie Delegatów W ojewódzkiej Iz 
by A dw okackiej w  Gdańsku. Wzięli w 
nim  udział również: prezes Sądu W oje
wódzkiego w  G dańsku, zastępca szefa 
P ro k u ra tu ry  W ojewódzkiej, p rzedsta
wiciel M inistra Sprawiedliwości, przed
staw iciel KW PZPR  i inni zaproszeni 
goście. P rzybył także w iceprezes NRA 
adw. d r Zdzisław  K rzem iński.

Spraw ozdanie z działalności Rady 
Adwokackiej w  G dańsku za rok 1974 
złożył dziekan Rady adw. Bronisław  
A u g u s t y n i a k .  Obszerne fragm en
ty swego przem ów ienia poświęcił dzie
kan zadaniom  adw okatury, je j m iejscu 
w  system ie organów ochrony praw nej 
PR L i w  społeczeństwie.

P rzem aw iali też liczni dyskutanci. 
Głos zabrał m.in. prezes Sądu W oje

wódzkiego w  G dańsku sędzia Jędrzej 
W i t k o w s k i .  K ierow nictw  i Sądu 
W ojewódzkiego w Gdańsku — stw ie r
dził on — przyw iązuje ogromną wagę 
do praw idłow o pojętego w spółdziałania 
sądów i adw okatury. W dalszych częś
ciach swego w ystąpienia prezes W it
kow ski poinform ował uczestników ze
b ran ia  o stanie zwalczania przestępczo
ści w w ojew ództw ie gdańskim , o dyk
tow anej przez potrzeby społeczne poli
tyce karne j oraz o dążeniach do obni
żenia społecznych kosztów w ym iaru  
sprawiedliwości.

W przem ów ieniu adw. dra Z. K r z e 
m i ń s k i e g o  szczególnie zaintereso
w ały zebranych inform acje o kon tak 
tach adw okatury  polskiej z adw okatu
ram i za granicą.

adw. L.O.

I z b a  k i e l e c k a

W  dniu  27 kw ietn ia br. odbyło się 
w  gm achu Sądu W ojewódzkiego Zgro
m adzenie Delegatów W ojewódzkiej Iz
by A dw okackiej w  K ielcach. P orządek

obrad Zgrom adzenia przew idyw ał: zło
żenie spraw ozdań Rady A dw okackiej, 
Kom isji D yscyplinarnej i K om isji R e
w izyjnej, dyskusję nad powyższymi
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spraw ozdaniam i, a następnie rozpatrze
nie i zatw ierdzenie spraw ozdania 
z działalności R ady A dw okackiej, u- 
chw alenie budżetu Izby i sk ładki rocz
nej na potrzeby Rady oraz złożenie 
w niosków  przez uprzednio powołaną 
K om isję wnioskową.

P rzyjem nym  akcentem  obrad Zgro
m adzenia było przyznanie przez NRA 
Złotej O dznaki „A dw okatura PR L” 
adw. J. R a k o w i ,  przy czym aktu  de
ko rac ji dokonał przedstaw iciel NRA 
adw. Edm und M azur, k tóry  złożył od
znaczonem u g ratu lacje. Odznaczony 
w yraził podziękow anie za zaszczyt, j a 
ki go spotkał, i oświadczył, że odzna
czenie to zobowiązuje go do dalszej 
pracy  nad stałym  doskonaleniem  p ra 
cy adw okata.

S kładając spraw ozdanie z działalno
ści R ady A dw okackiej, dziekan adw. 
A ntoni P  i e r  z a k omówił w szech
stronny  rozwój PRL w  okresie XXX- 
-lecia  zarówno pod względem ekono
m icznym  jak  i ku ltu ra lnym  i nauko
w ym , podkreślił znaczenie układów  
m iędzynarodow ych między PRL a k ra 
jam i naszego obozu ze szczególnym 
uw zględnieniem  U kładu o w zajem nej 
pomocy i p rzyjaźni ze Związkiem R a
dzieckim. Mówca zwrócił też uwagę 
na znaczenie rocznicy zwycięstwa nad 
faszyzmem. N astępnie przedstaw ił dy
nam iczny w zrost, jak i nastąpił w  w o
jew ództw ie kieleckim  we w szystkich 
dziedzinach życia.

U dział adw okatury  w  przeobrażeniu 
i kształtow aniu  świadomości praw nej 
społeczeństw a jest w ielki, w  szczegól
ności przez codzienny kon tak t adw o
k a ta  z klientem . W związku z tym  
dziekan P ierzak  poinform ował zebra
nych o udziale adw okatów  Izby w róż
nych dziedzinach życia społecznego, 
ośrodkach ku ltu ra lnych  i sporcie.

W im ieniu Kom isji Rewizyjnej adw. 
Jan  N o w a k  złożył spraw ozdanie i 
podkreślił, że spraw y pożyczek adwo
katów  zostały załatw ione pozytywnie. 
Postulow ał, aby fundusz socjalny R a

dy był w większym  niż dotychczas za
kresie w ykorzystyw any na cele rek re 
acyjne.

W dyskusji adw. K r a w c z y ń s k i  
poruszył problem  ochrony środow iska 
naturalnego, tak  ak tualny  w  w oje
w ództw ie kieleckim , a następnie złożył 
spraw ozdanie z sym pozjum  organizo
wanego na ten tem at przez Z PP  i w ła
dze wojewódzkie (odbyło się ono dnia 
3 kw ietn ia br. w  Kielcach). Zapoznał 
też zebranych z refera tam i wygłoszo
nymi na tym  sympozjum: przez p ro 
k u ra to ra  wojewódzkiego Chrzana na 
tem at „Działalność p ro k u ra tu ry  w dzie
dzinie ochrony środow iska w w oje
wództw ie kieleckim ” oraz przez wice
prezesa Sądu W ojewódzkiego w  K iel
cach sędziego Swirskiego na tem at 
„Ochrona środow iska przyrodniczego” 
(w referacie tym  była zaw arta  ana li
za spraw  cyw ilnych rozpoznawanych 
przez sądy kieleckie w  zw iązku z do
chodzeniem odszkodowań za s tra ty  w 
plonach spowodowane zapyleniem przez 
zakłady wapiennicze).

Ludw ik N a w r o t ,  prezes Okręgowej 
Kom isji A rbitrażow ej, zwrócił uwagę 
na problem  szkolenia zawodowego ad- 
w okatów -radców  praw nych.

Adw. W itold Z a p a ł o w s k i ,  k ie
row nik Zespołu Adwokackiego Nr 1 
w  Ostrowcu, podniósł, że kon tak t m ię
dzy Radą A dw okacką a zespołem jest 
bardzo ścisły. Rada A dw okacka pom a
gała przez swego przedstaw iciela w 
rozw iązyw aniu konfliktów  w ew nątrz 
zespołu. M ówca podkreślił ścisły zw ią
zek, jak i zachodzi między poziomem 
etycznym i zawodowym adw okata a 
jakością świadczonych usług. S tw ier
dził, że należy szukać nowych form  
szkolenia zawodowego (np. sympozjum), 
k tóre pow inny być wcześniej przygo
tow yw ane przez uzyskanie inform acji 
od kolegów z terenu  co do problemów, 
jakie ich n u rtu ją . Postulow ał w  końcu 
zwiększenie liczby spotkań roboczych 
między członkam i Rady a k ierow nic
tw em  zespołów adwokackich.
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Przedstaw iciel M inisterstw a S praw ie
dliw ości sędzia S tefan S t e l m a c h o w -  
s k i omówił spraw ę skarg  na adw o
katów  i podkreślił, że organy sam orzą
d u  adwokackiego pow inny badać do
k ładn ie podłoże tych konfliktów . Do
dał też, że spraw a doskonalenia zawo
dowego w iąże się z problem em  skarg. 
Je s t rzeczą ważną, aby szkolenie za
wodowe było należycie przygotowane, 
ty lko bowiem  wówczas daje ono w ła
ściw e efekty. Mówca przedstaw ił ta k 
że zagadnienia zw iązane ze zm ianą ta 
ry fy  adw okackiej. P race nad tą  sp ra
w ą przedłużają się ze względu na to, 
że n a tra fia ją  na szereg skom plikow a
nych problem ów. T rw ają również p ra 
ce nad nowym  praw em  o ustro ju  ad 
w okatury . Środowisko adw okackie po
w inno dyskutow ać nad tą  spraw ą i 
w ysuw ać w nioski de lege ferenda.

Adw. Eugeniusz S a c h a r  z podkre- 
lił w  swym w ystąpieniu, że n iektóre 
publikacje prasow e przedstaw iają w 
negatyw nym  św ietle pracę adw okata. 
Zagadnieniem  tym  pow inna się zająć 
R ada Adwokacka.

Prezes Sądu W ojewódzkiego Jan  B o- 
r  o d e j poinform ował zebranych o n ie
k tórych  problem ach w ystępujących w 
pracy  sądów. Na koniec ub. roku i na 
początku bieżącego uzyskano bardzo 
dobre wyniki, jeśli chodzi o szybkość 
postępow ania. W ym iar sprawiedliwości 
kładzie nacisk na rozw arstw ienie p rze
stępczości. W celu jej zapobiegania roz
w ija  się wspólnie z organam i MO dzia
łalność profilaktyczną. W spółpraca m ię
dzy sądam i a adw okaturą kielecką u- 
k łada się pom yślnie ku  zadowoleniu 
obu stron.

Sekretarz NRA adw. Edmund M a- 
z u r  poruszył zagadnienie au tory tetu  
i prestiżu zawodowego adw okata. 
S tw ierdził, że prestiż adw okatury n a
leży ściśle w iązać z prestiżem  w ym iaru 
spraw iedliw ości. Ze względu na specy
ficzny stosunek zaufania łączący adw o
k a ta  z k lientem  adw okat ma możność 
oddziaływ ania na jego osobę, a także 
n a  środowisko, w  którym  przebywa.

Zagadnieniu poziomu zawodowego i  
etyki zawodowej adw okatów  zostały 
poświęcone dw a osta tn ie posiedzenia 
NRA.

Tow. m gr Jan  Z a j ą c ,  k ie row nik  
W ydziału A dm inistracyjnego KW  
PZPR, podkreślił, że jesteśm y w  o s ta t
nim  okresie realizacji p lanu  pięciolet
niego, k tó ry  cechował się w ielkim  dy
nam izm em  rozw oju społeczno-gospodar
czego. W naszym w ojew ództw ie spo
śród 640.000 pracujących 500.000 uzy
skało podwyżkę płac. N otujem y także 
stały  postęp w polepszaniu w arunków  
socjalnych i zaplecza technicznego. 
Spraw y ochrony środow iska n a tu ra l
nego są w  centrum  zain teresow ania 
kierow nictw a partyjnego. Na te ren ie  
w ojew ództw a kieleckiego konsekw ent
nie realizow any jest p rogram  w prow a
dzenia ładu i porządku. W um ocnieniu 
praw orządności czynny udział b iorą, jak  
stw ierdził mówca, adwokaci.

Adw. Józef R o l i ń s k i  poruszył 
spraw ę w spółpracy między zespołam i 
kieleckim i a załogą F abryki Sam ocho
dów Specjalizowanych POLM O -SH L w  
Kielcach. Poinform ow ał też obecnych o 
istniejących możliwościach w yjazdu  n a  
wczasy zakładowe oraz o możliwościach 
w ysłania dzieci adw okatów  na kolonie 
organizow ane przez POLM O-SHL.

Po dyskusji przeprow adzono głoso
w anie nad rocznym spraw ozdaniem  
Rady A dw okackiej i uchw alono budżet 
Izby oraz u trzym anie składki w  do
tychczasowej wysokości (4,5% od śred 
niego wynagrodzenia). Na w niosek 
przewodniczącego Kom isji R ew izyjnej 
udzielono Radzie A dw okackiej abso
lutorium .

Na zakończenie odczytano rezolucję 
K om isji w nioskowej postu lu jącej pod
jęcie prac w  celu szerszego udziału ad 
w okatów  w  działalności ochrony śro
dowiska naturalnego oraz zobow iąza
nie Rady A dw okackiej do rozw ażenia 
najwłaściwszego w ykorzystania fu n d u 
szu socjalnego Rady.

adu>. Stanisław Szufel


